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Protokół Nr XXXIV/2021 
Nadzwyczajna Sesja Rady Gminy Mińsk Mazowiecki 

w d n i a c h 2 9 i 3 0 l i s t o p a d a 2 0 2 1 r . 

X X X I V n a d z w y c z a j n a S e s j a R a d y G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i w V I I I k a d e n c j i 
odbyła się w d n i a c h 2 9 i 3 0 l i s t o p a d a 2 0 2 1 r . , w g o d z i n a c h 1 6 : 3 0 - 1 7 : 2 0 i w d n i u 
3 0 l i s t o p a d a w g o d z i n a c h 1 1 : 0 0 - 1 3 : 1 0 w t r y b i e z d a l n y m n a p o d s t a w i e a r t . 1 5 z z x u s t a w y 
z d n i a 2 m a r c a 2 0 2 0 r . o z m i a n i e u s t a w y o szczególnych rozwiązaniach związanych 
z z a p o b i e g a n i e m , przeciwdziałaniem i z w a l c z a n i e m C 0 V I D - 1 9 , i n n y c h chorób zakaźnych 
o r a z wywołanych n i m i s y t u a c j i k r y z y s o w y c h o r a z niektórych i n n y c h u s t a w ( D z . U . z 2 0 2 0 r . , 
p o z . 1 8 4 2 z e z m . ) . 

W se s j i u c z e s t n i c z y l i r a d n i R a d y G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i , sołtysi G m i n y Mińsk 
M a z o w i e c k i , P a n A n t o n i J a n u s z P i e c h o s k i Wójt G m i n y , P a n i J o l a n t a D a m a s i e w i c z S e k r e t a r z 
G m i n y , P a n i E w a K a l a t a S k a r b n i k G m i n y , d y r e k t o r z y g m i n n y c h placówek oświatowych, 
k i e r o w n i c y g m i n n y c h j e d n o s t e k o r g a n i z a c y j n y c h , mieszkańcy i P a n M a r c i n J a k u b o w s k i 
B u r m i s t r z M i a s t a Mińsk M a z o w i e c k i . 

Punkt 1. 
Otwarcie sesji 

Pan Przemysław WOJDA Przewodniczący Rady Gminy Mińsk Mazowiecki otworzył 
o b r a d y X X X I V n a d z w y c z a j n e j ses j i R a d y G m i n y i powitał w s z y s t k i c h z e b r a n y c h . 
Ses j a została zwołana n a w n i o s e k Wójta. 

Głosowania j a w n e i m i e n n e podczas ses j i odbywają się z a pośrednictwem tabletów 
i o p r o g r a m o w a n i a umożliwiającego niezwłoczne p o d a w a n i e d o p u b l i c z n e j wiadomości 
s p o s o b u głosowania poszczególnych r a d n y c h . Imienny wykaz głosowania radnych 
z XXXIV nadzwyczainei sesii Rady Gminy Mińsk Mazowiecki stanowi załącznik do 
ninieiszego protokołu. 

Punkt 2. 
Sprawdzenie obecności 

Przewodniczący Rady Gminy w związku z obecnością n a s e s j i 14 r a d n y c h stwierdził 
prawomocność o b r a d . 

Punkt 3. 
Uchwałenie porządku obrad sesji 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił p r o p o n o w a n y porządek o b r a d X X X I V 
n a d z w y c z a j n e j s e s j i R a d y G m i n y i zapytał, c z y są w n i o s k i l u b u w a g i d o p r o p o n o w a n e g o 
porządku. 
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Pan Antoni Janusz PIECHOSKI Wójt Gminy - zgłosił w n i o s e k o zmianę p r o p o n o w a n e g o 
porządku o b r a d polegający n a d o d a n i u p o p k t 5 dwóch k o l e j n y c h p k t : 
- uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Mińsk M a z o w i e c k i n a 2 0 2 1 rok 
- uchwała w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie F i n a n s o w e j Gminy Mińsk M a z o w i e c k i 
n a l a t a 2 0 2 1 - 2 0 2 6 
Pozostałe p k t porządku o b r a d zostaną p r z e n u m e r o w a n e . 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
wniosku o zmianę proponowanego porządku obrad 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Za przyjęciem było 14 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
proponowanego porządku obrad ze zmianą 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 
Za przyjęciem było 13 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 
Porządek obrad ze zmianą został przyjęty jednogłośnie. 

Przyiety porządek obrad; 
1. O t w a r c i e s e s j i 
2. S p r a w d z e n i e obecności 
3. U c h w a l e n i e porządku o b r a d ses j i 
4. Uchwała w s p r a w i e z a t w i e r d z e n i a w n i o s k u o w s p a r c i e ze środków Rządowego 

F u n d u s z u R o z w o j u M i e s z k a l n i c t w a n a s f i n a n s o w a n i e objęcia udziałów w t w o r z o n e j 
w f o r m i e spółki z ograniczoną odpowiedzialnością społecznej i n i c j a t y w i e 
m i e s z k a n i o w e j 

5. Uchwała w s p r a w i e wyrażenia z g o d y n a u t w o r z e n i e spółki S I M Mińsk M a z o w i e c k i 
spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Mińsku M a z o w i e c k i m 

6. Uchwała w s p r a w i e z m i a n budżetu G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i n a 2 0 2 1 r o k 
7 . Uchwała w s p r a w i e z m i a n w W i e l o l e t n i e j P r o g n o z i e F i n a n s o w e j G m i n y Mińsk 

M a z o w i e c k i n a l a t a 2 0 2 1 - 2 0 2 6 
8. Zamknięcie o b r a d 

Punkt 4. 
Uchwała w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie 

ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkałnictwa 
na sfinansowanie objęcia udziałów w tworzonej w formie spółki 

z ograniczoną odpowiedziałnością społecznej inicjatywie mieszkaniowej 

Wójt - poinformował, że p r o j e k t y uchwał uwzględnione w porządku o b r a d ses j i dotyczą 
tego s a m e g o t e m a t u . S e s j a została zwołana w t r y b i e n a d z w y c z a j n y m , ponieważ d o końca 
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l i s t o p a d a j e s t czas n a złożenie w n i o s k u o w s p a r c i e społecznej i n i c j a t y w y m i e s z k a n i o w e j 
ze środków rządowych. Wójt powziął tę informację o d B u r m i s t r z a Mińska M a z o w i e c k i e g o 
p o d k o n i e c p o p r z e d n i e g o t y g o d n i a . Materiały w te j s p r a w i e były wysyłane d o r a d n y c h . 
W skład spółki, która m a powstać wejść m a M i a s t o Mińsk M a z o w i e c k i , G m i n a Mińsk 
M a z o w i e c k i i K r a j o w y Zasób Nieruchomości S k a r b u Państwa ( K Z N ) , który d y s p o n u j e 
t e r e n e m znajdującym się n a p r z e c i w k o j e d n o s t k i w o j s k o w e j i żandarmerii p r z y 
u l . W a r s z a w s k i e j w Mińsku M a z o w i e c k i m . P l a n z a g o s p o d a r o w a n i a p r z e s t r z e n n e g o 
d o p u s z c z a t a m intensywną zabudowę mieszkaniową. M i a s t o i G m i n a d o spółki wniosą 
p o 3 m i n zł, które w całości pochodzić będą z e środków rządowych. T e r m i n złożenia 
w n i o s k u upływa 3 0 l i s t o p a d a 2 0 2 1 r . K Z N w n o s i n a t o m i a s t d o Spółki w s p o m n i a n e g r u n t y 
0 wartości o k . 5 0 m i n zł. W c e l u r o z w o j u b u d o w n i c t w a m i e s z k a n i o w e g o G m i n a Mińsk 
M a z o w i e c k i w r a z z K r a j o w y m Z a s o b e m Nieruchomości o r a z M i a s t e m Mińsk M a z o w i e c k i 
u t w o r z y spółkę S I M Mińsk M a z o w i e c k i , której p o d s t a w o w y m z a d a n i e m będzie b u d o w a 
domów m i e s z k a l n y c h o r a z i c h e k s p l o a t a c j a n a zasadach n a j m u . Działanie t o p r z y c z y n i się 
d o zwiększenia n a t e r e n i e m i a s t a dostępności n o w y c h mieszkań n a w y n a j e m d l a 
mieszkańców M i a s t a i G m i n y . N a t e r e n i e G m i n y n i e m a o b e c n i e terenów, które można dodać 
d o t e g o p r o g r a m u . Konsekwencją o t r z y m a n i a d o t a c j i są z m i a n y w budżecie i w W i e l o l e t n i e j 
P r o g n o z i e F i n a n s o w e j . Środki p r z e z n a c z o n e zostaną n a rozpoczęcie działalności powstającej 
Spółki, która będzie zajmowała się kompleksową organizacją t e j działalności i całą 
inwestycją. Większość w spółce posiadać będzie K Z N i t o władze państwowe będą 
desygnować prezesa , a M i a s t o i G m i n a będą m i e l i s w o i c h p r z e d s t a w i c i e l i w r a d z i e 
n a d z o r c z e j . N a realizację b u d o w y mieszkań będą p r z e z n a c z o n e środki w budżecie państwa 
1 t a n i e k r e d y t y z B a n k u G o s p o d a r s t w a K r a j o w e g o . 
Przewodniczący Rady - zapytał, c z y w przyszłości n o w e władze g m i n y będą miały 
możliwość w y c o f a n i a się ze spółki, jeśli podejmą taką decyzję. 
Wójt - powiedział, że p e w n e z a d a n i a p o w i n n y być k o n t y n u o w a n e p o m i m o upływu k a d e n c j i , 
jeśli działają d o b r z e . Wójt zakłada, że spółka będzie prawidłowo funkcjonować i n i e będzie 
p o t r z e b y r e z y g n a c j i z członkostwa. Powiedział też, że t o spółka będzie zajmowała się 
w s z y s t k i m i z a d a n i a m i związanymi z budową t a n i c h mieszkań n a w y n a j e m , z których 
korzystać będą m o g l i mieszkańcy nasze j g m i n y . 
Radny Maciej GAŁĄZKA - powiedział, że w i e l e tematów związanych z M i a s t e m Mińsk 
M a z o w i e c k i k o j a r z y się w G m i n i e n e g a t y w n i e , ponieważ n i e uda j e się i c h zakończyć. 
Nieskończony j e s t t e m a t k o m u n i k a c j i m i e j s k i e j , u l . A r y n o w s k i e j i u l . Żwirowej. Powiedział 
również, że G m i n a m a wejść w spółkę z M i a s t e m i n a i c h t e r e n i e budować b l o k i , 
co s p o w o d u j e odpływ podatków z g m i n y . N i e m a k o n k r e t n y c h i n f o r m a c j i co g m i n a z y s k a 
i j a k m a wyglądać współpraca, więc r a d n y n a tę chwilę n i e c z u j e się p r z e k o n a n y . 
Wójt - powiedział, że niedokończenie w s z y s t k i c h s p r a w z M i a s t e m n i e j e s t a r g u m e n t e m 
w k w e s t i i wejścia d o spółki, ponieważ są p r z y g o t o w a n e środki f i n a n s o w e p r z e z władze 
państwowe i t e r a z t r z e b a podjąć decyzję, c z y w c h o d z i m y w t o . M i a s t o zdecydowało się 
wejść d o t e g o p r o g r a m u , n a t o m i a s t d e c y z j a g m i n y j e s t s u w e r e n n a . Zwrócił również uwagę, 
że j e s t t o d b a n i e o klasę średnią. Jeśli pozostają wątpliwości t o z a w s z e można przerwać sesję 
i spróbować zdobyć więcej i n f o r m a c j i i kontynuować sesję j u t r o . 
Pan Marcin CISZKOWSKI Radca Prawny Urzędu Gminy - poinformował, że g m i n a 
z a w s z e będzie mogła podjąć uchwałę o wystąpieniu ze spółki, jeśli u z n a swój udział 
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z a b e z c e l o w y . P o z a t y m p r o c e d u r y związane z u t w o r z e n i e m spółki trwać będą określony 
czas. 
Radna Ewa SZCZĘŚNIAK - zapytała, c z y w n i o s k i o przydział mieszkań będą mogły 
składać o s o b y zamieszkujący cały t e r e n n a s z e g o k r a j u . Powiedziała też, że n i e w i e n a r a z i e 
n a c z y m g m i n a s t o i w te j s p r a w i e . 
Wójt powiedział, że n a chwilę obecną t r u d n o m u się wypowiadać, a l e n a p e w n o będzie 
u t w o r z o n y r e g u l a m i n i n a j e g o p o d s t a w i e będzie odbywał się przydział. Jeśli G m i n a będzie 
miała s w o j e g o p r z e d s t a w i c i e l a w spółce t o będzie miała wpływ n a kształt r e g u l a m i n u . 
Powiedział też, że G m i n a n i e r y z y k u j e s w o i m i środkami i zaciąganiem kredytów. 
Przypomniał również przykład rozwiązanej już spółki dotyczącej u t w o r z e n i a C y w i l n e g o 
P o r t u L o t n i c z e g o w J a n o w i e . 
Przewodniczący Rady - w związku z b r a k i e m możliwości w y c z e r p a n i a d y s k u s j i 
i koniecznością u z y s k a n i a d o d a t k o w y c h i n f o r m a c j i i materiałów, n a p o d s t a w i e § 2 4 S t a t u t u 
G m i n y zawnioskował o p r z e r w a n i e ses j i i k o n t y n u o w a n i e o b r a d w d n i u 3 0 l i s t o p a d a 2 0 2 1 r . 
o g o d z . 1 1 : 0 0 . 

P o d y s k u s j i Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w s p r a w i e p r z e r w a n i a ses j i 
i k o n t y n u o w a n i a o b r a d w d n i u 3 0 l i s t o p a d a o g o d z . 1 1 : 0 0 . 
W głosowaniu udział wzięło 15 r a d n y c h . 
Z a w n i o s k i e m było 14 r a d n y c h , p r z e c i w był 1 r a d n y , n i k t n i e wstrzymał się o d głosu. 
W n i o s e k o p r z e r w a n i e s e s j i i k o n t y n u o w a n i e o b r a d w d n i u 3 0 l i s t o p a d a 2 0 2 1 r . o g o d z . 1 1 : 0 0 
został przyjęty. S e s j a została p r z e r w a n a . 

Przewodniczący Rady - wznowił o b r a d y ses j i w d n i u 3 0 l i s t o p a d a o g o d z . 1 1 : 0 0 i powitał 
z a p r o s z o n e g o n a kontynuację ses j i P a n a M a r c i n a J a k u b o w s k i e g o B u r m i s t r z a Mińska 
M a z o w i e c k i e g o . 

Wójt - podziękował, że M i a s t o zaprosiło d o współpracy Gminę. W t r a k c i e p r z e r w y udało się 
zdobyć d o d a t k o w e i n f o r m a c j e i skontaktować z p r z e d s t a w i c i e l e m K Z N . Wójt potwierdził, 
że w r a m a c h a p o r t u d o spółki będzie można wnieść również t e r e n y znajdujące się w J a n o w i e , 
p o załatwieniu w s z y s t k i c h s p r a w p r o c e d u r a l n y c h , a b y również t a m mogły powstać b l o k i 
m i e s z k a l n e . 
Wicewójt - powiedział, że z i n f o r m a c j i p r z e k a z a n y c h p r z e z p r z e d s t a w i c i e l a K Z N w y n i k a , 
że środki z rządowego p r o g r a m u kończą się i j e s t t o o s t a t n i m o m e n t n a s k o r z y s t a n i e z t e g o 
p r o g r a m u . N a g r u n t a c h p o l i g o n u dostępne j e s t o k 6 , 1 h e k t a r a n a których mają powstać 
b u d y n k i m i e s z k a l n e , t e r e n t e n m a wartość o k . 5 3 m i n zł. K r y t e r i a n a b o r u d l a p e w n e j p u l i 
mieszkań określają władze spółki, u m o w a u t w o r z e n i a spółki m a być p o d p i s a n a 15 g r u d n i a 
w M i e j s k i m D o m u K u l t u r y , spółka m a mieć swoją siedzibę p r z y u l . Wyszyńskiego. 
Jeśli c h o d z i o f i n a n s o w a n i e r e a l i z a c j i zadań spółki t o 2 0 % mają zapewnić l o k a t o r z y w r a t a c h , 
n a t o m i a s t d o 3 5 % można uzyskać z d o t a c j i i są t o środki d a r m o w e , a pozostałe 4 5 % można 
uzupełnić k r e d y t e m z B a n k u G o s p o d a r s t w a K r a j o w e g o o p r o c e n t o w a n y m t y l k o w i b o r e m 
n a o k r e s 3 0 l a t . S t a w k a m a k s y m a l n a c z y n s z u o b e c n i e s z a c o w a n a j e s t n a o k 1 6 , 1 7 zł z a m ^ . 
G m i n a może również przejąć pewną pulę l o k a l i i korzystać z n i c h j a k o l o k a l e k o m u n a l n e 
bez w p r o w a d z a n i a i c h d o z a s o b u m i e s z k a n i o w e g o g m i n y . Według wyliczeń K Z N , 
aby zbilansować w s z y s t k i e k o s z t y p o t r z e b n e j e s t w y b u d o w a n i e 4 0 0 mieszkań, n a t o m i a s t 
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B u m i i s t r z przedstawił p r o j e k t b u d o w y 5 4 0 mieszkań, więc spółka będzie miała s t o p n i o w o 
c o r a z więcej środków n a budowę n o w y c h mieszkań n i e opierając się n a p i e r w o t n y m k a p i t a l e . 
P r o p o z y c j a K Z N mówi o c z t e r e c h członkach r a d y n a d z o r c z e j , dwóch p r z e d s t a w i c i e l i będzie 
miało K Z N i p o j e d n y m będzie ze s t r o n y m i a s t a i g m i n y . Członkowie r a d y mają mieć według 
o b e c n y c h wyliczeń pensję o k . 1,2 t y s . zł miesięcznie. P r e z e s zarządu m a być z a p e w n e 
z K Z N , a l e regulować będzie t o u m o w a . G m i n a wstępnie przekazała informację o s w o i c h 
działkach w J a n o w i e i n a p o g r a n i c z u M a r i a n k i , C h m i e l e w a i M i k a n o w a , które mogłyby być 
w n i e s i o n e a p o r t e m d o spółki, a l e t r z e b a będzie o d t e g o zapłacić p o d a t e k V A T . 
Wójt dodał, że spółka m a działać bez z y s k u b i z n e s o w e g o d l a s i e b i e . 
Pan Marcin JAKUBOWSKI Burmistrz Mińska Mazowieckiego - poinformował, 
że r o z m a w i a m y o zawiązaniu spółki g m i n n e j z udziałem S k a r b u Państwa, którego wkładem 
są t e r e n y , n a których m a powstać i n w e s t y c j a . M i a s t o i G m i n a mają wnieść a p o r t e m środki 
f i n a n s o w e p o z y s k a n e w p r o s t z budżetu Państwa w wysokości p o 3 m i n zł. M i a s t o środki już 
pozyskało. Powiedział również, że wątpliwości zgłaszane p r z e z r a d n y c h g m i n n y c h są b a r d z o 
p o d o b n e d o t y c h zgłaszanych p r z e z m i e j s k i c h r a d n y c h . Przeprosił również, że pomysł t e n 
zrodził się t a k późno, a l e nastąpiło t o d o p i e r o p o r o z m o w a c h z p r z e d s t a w i c i e l a m i K Z N , 
którzy i n f o r m o w a l i , że w pozostałych spółkach udział b i e r z e p o k i l k a samorządów. 
Z a s p o k a j a n i e p o t r z e b m i e s z k a n i o w y c h o niższych d o c h o d a c h j e s t b a r d z o i s t o t n e zarówno 
d l a m i a s t a j a k i g m i n y . Z t e g o względu pojawił się pomysł wspólnego zawiązania spółki. 
Z e względu n a kończące się środki s p r a w a j e s t p i l n a , s a m a o r g a n i z a c j a spółki j e s t 
b e z k o s z t o w a d l a g m i n y i m i a s t a . Można również uzyskać d o 1 0 % wartości i n w e s t y c j i j a k o 
p o m o c b e z z w r o t n a . F i n a n s o w a n i e późniejszych i n w e s t y c j i może pochodzić z różnych źródeł, 
n p . z p r e f e r e n c y j n e g o k r e d y t u z B G K z e spłatą n a 3 0 l a t pochodzącą z e środków p o b i e r a n y c h 
o d najemców, mogą być też wpłaty własne najemców, którzy chcieć będą w przyszłości 
dojść d o własności. O b e c n i e c z y n s z w y n a j m u wynosić m a o k . 18 zł z a m ^ . P o z w a l a t o w i e l u 
r o d z i n o m mieć pewną perspektywę. Część l o k a l i może być również p r z e z n a c z o n a n a l o k a l e 
soc j a lne . B u r m i s t r z zachęcił d o podjęcia d e c y z j i o wejściu w spółkę. 
Wójt powiedział, że d e c y z j a o u t w o r z e n i u spółki zapadła i G m i n a może dołączyć a l b o n i e . 
P o c z y n i o n o już s t a r a n i a o u t w o r z e n i e spec ja lnego k o n t a , n a które m a zostać p r z e l a n e 
w s p o m n i a n e 3 m i n zł. Powiedział również, że o n n i e w i d z i r y z y k a d l a G m i n y , p r z y 
n o r m a l n y m f u n k c j o n o w a n i u g o s p o d a r k i i państwa. 
Radny Jarosław KRUPSKI - powiedział, że wejście d o spółki p o w i n n o zostać p o p r z e d z o n e 
b a d a n i a m i o p i n i i i p o t r z e b n a s z y c h mieszkańców, b o jesteśmy w zupełnie i n n e j s y t u a c j i niż 
mieszkańcy m i a s t a i może okazać się, że z a i n t e r e s o w a n i e n a s z y c h mieszkańców będzie 
n i e w i e l k i e . W y d a j e m u się, że t w o r z y się również p e w n e g o r o d z a j u spółkę deweloperską, 
co może przyczynić się d o s p a d k u c e n mieszkań n a r y n k u , s k o r o mają powstać n o w e 
m i e s z k a n i a . Powiedział też, że prezes zarządu będzie pracował w spółce z a z d e c y d o w a n i e 
większe w y n a g r o d z e n i e niż członkowie r a d y n a d z o r c z e j . P o t r z e b n e będzie również 
z a t r u d n i e n i e d o d a t k o w y c h pracowników, którzy zajmą się bieżącą pracą i realizacją zadań 
spoczywających n a spółce. W związku z t y m w y d a j e m u się, że pojawiło się d o p r o s z e n i e 
g m i n y , ponieważ d o d a t k o w e 3 m i n zł p o p r a w i f u n k c j o n o w a n i e spółki. Zapytał też, 
c z y B u r m i s t r z zastanawiał się n a d p r o j e k t e m p l a n u r z e c z o w o - f i n a n s o w e g o , który m u s i zostać 
sporządzony p r z e z spółkę i j a k i e są k o s z t y b u d o w y t e g o o s i e d l a . Powiedział również, że j e s t 
p e w n e r y z y k o podając przykład e l e k t r o w n i w Ostrołęce n o i są k r e d y t y , które jeśli się 
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zaciągnie t r z e b a będzie spłacić. 
Burmistrz Mińska Mazowieckiego - powiedział, że w i d z i p o t r z e b y mieszkańców g m i n y , 
ponieważ g d y u r u c h o m i o n o nabór d o p r o g r a m u M i e s z k a n i e + t o wpłynęło 6 6 0 wniosków 
i o k . 2 0 % wniosków było z t e r e n u g m i n y . P o z a t y m d o B u r m i s t r z a zgłaszają się mieszkańcy 
g m i n y w s p r a w a c h m i e s z k a n i o w y c h . M i e s z k a n i a , które mają powstać są również 
d l a młodych r o d z i n , które n i e mają własnej nieruchomości i środków p o t r z e b n y c h 
d o b u d o w y . Powiedział również, z e przykład Cegłowa i Mrozów p o k a z u j e , że n a t e r e n a c h 
w i e j s k i c h też j e s t t a k i e z a p o t r z e b o w a n i e , b o m i e s z k a n i a które t a m powstały b a r d z o s z y b k o 
zostały z a g o s p o d a r o w a n e . R a d a N a d z o r c z a spółki n a j p r a w d o p o d o b n i e j będzie liczyła t r z e c h 
członków, w t y m p r z e d s t a w i c i e l K Z N będzie opłacany z e środków K Z N . P r e z e s 
w s k a z y w a n y p r z e z K Z N będzie pełnił funkcję j e d n o o s o b o w e g o zarządu, więc k o s z t y 
f u n k c j o n o w a n i a będą o g r a n i c z o n e . R a d a n a d z o r c z a będzie ustalała pensję P r e z e s o w i . 
H a r m o n o g r a m r z e c z o w o - f i n a n s o w y będzie uzależniony o d p r o j e k t u i s p o s o b u r e a l i z a c j i 
i n w e s t y c j i . Powiedział również, że M i a s t o m a doświadczenie z b u d o w n i c t w e m z wkładem 
rządowym n a p o d s t a w i e p r o g r a m u M i e s z k a n i e + , w r a m a c h którego powstało 138 mieszkań, 
które cieszą się dużym z a i n t e r e s o w a n i e m . 
Radna Szczęśniak - zapytała j a k i e korzyści będzie miała g m i n a z u c z e s t n i c t w a w t y m 
p r o j e k c i e , b o o n a n i e w i d z i korzyści p o z a pomocą dobrosąsiedzką. 
Wójt - powiedział, że może być n i e d o s y t jeśli n i e z d e c y d u j e m y się wejść d o spółki. 
Jest możliwość p o b u d o w a n i a k o l e j n e g o b l o k u m i e s z k a l n e g o w J a n o w i e . Jest również 
możliwość b u d o w y segmentów. P o z a t y m i n f o r m a c j a o dużym z a i n t e r e s o w a n i u składaniem 
wniosków d o n a b o r u , o którym mówił B u r m i s t r z p o t w i e r d z a potrzebę mieszkaniową 
w nasze j g m i n i e . Jes t t o w i e l k a szansa n a budowę t a n i c h l o k a l i b e z angażowania środków 
własnych samorządów. 
Radny Gałązka - powiedział, że finansowanie i n w e s t y c j i m i e s z k a n i o w y c h w i e l o l e t n i m i 
k r e d y t a m i , biorąc p o d uwagę p o t r z e b y i n w e s t y c y j n e g m i n y , c z y l i k a n a l i z a c j a i d r o g i , może 
budzić m i e s z a n e o d c z u c i a . Poprosił również o p r z e d s t a w i e n i e k o n k r e t n y c h k w o t . Zapytał też 
d laczego B u r m i s t r z zaprosił t y l k o naszą gminę d o współpracy. 
Burmistrz - odpowiedział, że g m i n a j e s t j e d y n y m sąsiadem m i a s t a i j e s t t o t a s a m a 
społeczność. W n a s z y m p r z y p a d k u n i e p o t r z e b a w i e l u wspólników, ponieważ g r u n t w całości 
w n o s z o n y j e s t p r z e z S k a r b Państwa. Z i n f o r m a c j i p r z e k a z a n y c h p r z e z K Z N w y n i k a , że j e s t 
t o j e d n a z większych i n w e s t y c j i , p r z y t a k małej ilości członków. P o z a t y m g m i n a i m i a s t o 
o d dłuższego c z a s u wspólnie działają, j e s t wspólna o c z y s z c z a l n i a ścieków, wspólny P S Z O K , 
są wspólne d r o g i u l . H u b e r t a , u l . Żwirowa i d o b r a współpraca p o w i n n a da le j się rozwijać. 
Mieszkańcy g m i n y i m i a s t a przenikają się ze sobą, a g r a n i c a samorządów j e s t s z t u c z n a . 
Głównym p o w o d e m zawiązania spółki j e s t z a s p o k a j a n i e p o t r z e b m i e s z k a n i o w y c h b e z 
p o n o s z e n i a dużych kosztów z budżetów samorządowych. Powiedział również, że powołanie 
spółki t o b a r d z o d o b r e rozwiązanie. 
Wicewójt - powiedział, że s z a c u n k o w o wartość i n w e s t y c j i t o o k . 1 0 0 m i n zł, a l e n i e będzie 
t o p o k r y w a n e z budżetu g m i n y t y l k o ze źródeł, o których już w s p o m i n a n o . N i e będzie też 
obciążania i n w e s t y c j i k a n a l i z a c y j n y c h z t e g o tytułu. 
Radny Paweł Lipiński - zapytał, c z y Wójt z n a r e a l n e p o t r z e b y m i e s z k a n i o w e w g m i n i e 
i j a k będzie z d a l s z y m podziałem kosztów i w y b u d o w a n y c h mieszkań. Zapytał też o budowę 
i n f r a s t r u k t u r y i p o k r y w a n i e kosztów z t y m związanych. 
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Burmistrz - powiedział, że o s i e d l e m a powstać n a t e r e n i e m i a s t a , więc k o s z t y w y b u d o w a n i a 
i n f r a s t r u k t u r y są p o s t r o n i e m i a s t a . M i a s t o n i e w i d z i zagrożenia w t y m z a k r e s i e . Spółka może 
wypracowywać z y s k , a l e m u s i być o n p o z o s t a w i o n y n a f u n k c j o n o w a n i e spółki, n i e można 
wypłacać d y w i d e n t , b o wówczas u t r a c i się p r e f e r e n c y j n e w a r u n k i . Z a s a d y r o z d y s p o n o w a n i a 
mieszkań pomiędzy mieszkańców d o p i e r o zostaną u s t a l o n e . M i e s z k a n i a n i e mogą być pus te , 
więc będzie dążyło się d o z a l u d n i e n i a , również mieszkańcami s p o z a m i a s t a i g m i n y , jeśli 
z a s p o k o i się nasze p o t r z e b y , a b y spółka n a t y m zarabiała. 
Wójt - powiedział, że podczas t r z e c i e g o n a b o r u ogłoszonego n a l o k a l e s o c j a l n e wpłynęło 
kilkanaście wniosków, również o d osób s p o z a g m i n y . Możliwość w y n a j m u mieszkań 
powstałych z a pośrednictwem spółki będzie s z e r o k o o t w a r t e . 
Burmistrz - poinformował, że o s o b y ubiegające się o m i e s z k a n i a n i e mogą posiadać p r a w a 
własności d o i n n e g o l o k a l u w te j s a m e j miejscowości, c z y l i t a k naprawdę mieszkańcy g m i n y 
mogą być u p r z y w i l e j o w a n i . 
Radny Gałązka - zapytał c z y j e s t sporządzany b i l a n s m i g r a c j i mieszkańców pomiędzy 
m i a s t e m i gminą o r a z c z y spółka może sprzedać m i e s z k a n i a i n n e m u p o d m i o t o w i , 
który będzie j e następnie wynajmował. 
Burmistrz - powiedział, że n i e można sprzedać mieszkań n a w y n a j e m p r z e z 3 0 l a t , b o u t r a c i 
się p r e f e r e n c y j n e w a r u n k i . M i g r a c j a mieszkańców pomiędzy m i a s t e m i gminą j e s t w o b i e 
s t r o n y i j e s t t o w i d o c z n e o d w i e l u l a t i całkiem n o r m a l n e . Zwrócił też uwagę n a powiązanie 
f u n k c j o n a l n e m i a s t a i g m i n y . 
Radny Komuda - zapytał, c z y m i e j s c y r a d n i też m i e l i w i e l e wątpliwości, b o uchwała została 
podjęta jednogłośnie. Zwrócił również uwagę n a ciągły rozwój miejscowości g m i n n y c h 
i p o w s t a w a n i e n o w y c h domów. 
Burmistrz - poinformował, że było w i e l e pytań i u d z i e l a n o wyjaśnień n a k o m i s j a c h . 
W p r z y p a d k u g m i n y dużym p r o b l e m e m j e s t e f e k t z a s k o c z e n i a i B u r m i s t r z p o n o w n i e 
przeprosił z a taką sytuację. 
Przewodniczący Rady - zapytał, c z y można określić j a k i będzie podział mieszkań pomiędzy 
m i a s t o i gminę o r a z c z y możliwe j e s t p r z e k a z a n i e w zarządzanie zewnętrznej f i r m i e 
d e w e l o p e r s k i e j z a s o b u m i e s z k a n i o w e g o . 
Burmistrz - powiedział, że zarządcą będzie spółka, która z o s t a n i e powołana. N a t o m i a s t 
podział mieszkań będzie z g o d n i e z p o t r z e b a m i 5 0 % d o 5 0 % oczywiście d o z a s p o k o j e n i a 
p o t r z e b . 
Przewodniczący - powiedział, że n i e można się dziwić b r a k u z d e c y d o w a n i a ze s t r o n y 
g m i n y , ponieważ było z a mało i n f o r m a c j i i d o d a t k o w o p r e s j a c z a s u n i e s p r z y j a podjęciu 
d e c y z j i . Powiedział również, że skłania się d o zagłosowania z a powołaniem spółki, ponieważ 
kapitał S k a r b u Państwa daje b a r d z o duże z a b e z p i e c z e n i e . Powiedział również, że spółka 
będzie miała możliwość s a m o f i n a n s o w a n i a się i n i e m a r y z y k a b a n k r u c t w a . 
Radna Szczęśniak - powiedziała, że m a wrażenie, że w y p y c h a się młode r o d z i n y z naszej 
g m i n y . Oczywiście r o z u m i e p o t r z e b y , a l e może t o spowodować, że z m n i e j s z y się ilość d z i e c i 
w g m i n n y c h szkołach, p o s t a r z y się s t r u k t u r a w i e k o w a mieszkańców. G m i n a p o w i n n a dążyć 
d o t e g o , żeby s a m e m u zaspokajać p o t r z e b y m i e s z k a n i o w e s w o i c h mieszkańców, b o stać nas 
n a t o , żeby stwarzać d o b r e w a r u n k i d o życia w g m i n i e . Powiedziała również, że m i a s t o już 
w e wrześniu podjęło decyzję, a l e n i e p o i n f o r m o w a n o w t e d y o t y m g m i n y , t y l k o d o p i e r o 
t e raz . Jest b a r d z o mało c z a s u i t a k i e j d e c y z j i n i e p o w i n n o podejmować się n a s z y b k o . 
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Powiedziała również, że w i d z i t y l k o korzyści d l a m i a s t a a n i e d l a g m i n y . 
Przewodniczący - powiedział, że j e s t t o b a r d z o t r a f n y a r g u m e n t , a l e n i e można się zamykać, 
ponieważ młodych l u d z i ciągnie d o m i a s t a . N i e można j e d n a k stwierdzić j a k i e będą 
p re f e r enc j e z a k i l k a l a t . 
Burmistrz - powiedział, że n i e j e s t t o t a k a s k a l a przepływu mieszkańców, która w i s t o t n y 
sposób n a r u s z y strukturę g m i n y . Jest t o o f e r t a s k i e r o w a n a d o osób o n i s k i c h d o c h o d a c h , 
których n a p e w n o n a początku s w o j e j d r o g i n i e będzie stać n a własne l o k u m . Zarówno g m i n a 
j a k i m i a s t o n i e m a możliwości w e własnym z a k r e s i e stworzyć o f e r t y d l a t y c h mieszkańców 
i d l a t ego powstał pomysł powołania spółki. 
Radny Lipiński - powiedział, że młode o s o b y szukając s w o j e j d r o g i wyjeżdżają p o z a 
g ran i ce k r a j u i s t w o r z e n i e możliwości t a n i e g o w y n a j m u być może p r z y c z y n i się 
d o p o z o s t a n i a w n a s z y m państwie, c o będzie z korzyścią d l a ogółu i t o też t r z e b a brać p o d 
uwagę. 
Radny Gałązka - powiedział, że p r z y t a k dużej i n f l a c j i i wzroście c e n mieszkań k o s z t 
i n w e s t y c j i j e s t b a r d z o t r u d n y d o o s z a c o w a n i a . 
Radny Zbigniew CHODZIŃSKI - powiedział, n a s w o i m przykładzie, że l u d z i e 
wyprowadzają się z g m i n y a później d o n i e j wracają. Powiedział również, że c e n y n a p e w n o 
zwiększą się i t r u d n o przewidywać j a k i e mogą być k o s z t y b u d o w y , a l e p o u z y s k a n i u 
d o d a t k o w y c h i n f o r m a c j i skłania się d o zagłosowania z a u t w o r z e n i e m spółki. 
Wicewójt - zwrócił uwagę n a p o t r z e b y mieszkańców i t o w j a k i sposób można j e zaspokoić 
o r a z j a k wyjaśniać mieszkańcom, że n i e z d e c y d o w a n o się n a rozwiązanie i c h problemów. 
Radny Krupski - powiedział, że d o t e j p o r y n i e docierały d o n i e g o żadne głosy o t a k dużym 
p r o b l e m i e l o k a l o w y m wśród mieszkańców g m i n y . W związku z t y m , że w n a b o r z e 
ogłaszanym p r z e z M i a s t o n a 6 6 0 wniosków aż 2 0 % było o d mieszkańców g m i n y t o w n o s i 
o zbadan i e i w y k o n a n i e r o z p o z n a n i a wśród mieszkańców. 
Wójt odpowiedział, że p o t w i e r d z e n i e t y c h p o t r z e b n a chwilę obecną n i c n i e da , b o jeśli n i e 
z d e c y d u j e m y się dołączyć d o spółki t o n i e będzie o f e r t y d l a t y c h osób. 
Radna Elżbieta ROGUSKA - powiedziała, że p o wyjaśnieniach j e s t z a wejściem d o spółki, 
b o będzie t o d a n i e s z a n s y l u d z i o m młodym, którzy chcą mieć własne m i e s z k a n i e . 
Przewodniczący - powiedział, że w lepsze j s y t u a c j i j e s t m i a s t o , b o o s i e d l e będzie n a t e r e n i e 
m i a s t a i p o d a t k i trafią d o m i e j s k i e g o budżetu, a l e g m i n a w przyszłości może również 
n a s w o i m t e r e n i e zabiegać o p o w s t a n i e budynków i są też szanse d l a g m i n y . 
Wójt - zwrócił uwagę n a dużą atrakcyjność n a s z e g o t e r e n u i ciągły rozwój i n w e s t y c y j n y , 
c o daje b a r d z o duże szanse . 
Pani Eliza SKIBA Sołtys Cielechowizny i Prus - zapytała, c z y b e z u c z e s t n i c t w a g m i n y t e n 
p r o j e k t w ogóle będzie mógł się odbyć i c z y p r o g r a m t e n m a n i e trwać d o 2 0 3 0 r . , więc j e s t 
możliwość dołączenia j e s z c z e d o n i e g o w późniejszym czas ie . Zapytała też d o k o g o należeć 
będzie własność nieruchomości, n a której m a być p r o w a d z o n a i n w e s t y c j a i d o j a k i e g o 
budżetu będą wpływać z y s k i z płaconego p o d a t k u . 
Burmistrz odpowiedział, że b e z g m i n y p r o j e k t odbędzie się. P r o g r a m j e s t d o 2 0 3 0 r . , 
a l e środki n a n i e g o p r z e z n a c z o n e są n a ukończeniu. Własność nieruchomości będzie należała 
d o spółki. Biorąc p o d uwagę k o s z t y p o n o s z o n y c h i n w e s t y c j i p o d a t k i j e d y n i e częściowo 
zrekompensują w y d a t k i . P o d a t k i zasilą budżet m i e j s k i . 
Pani Skiba zapytała, c z y n i e w a r t o zacząć i n w e s t y c j i n a własny r a c h i m e k w J a n o w i e -
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Wójt odpowiedział, że n i e zdążymy n a własny r a c h u n e k t e g o zrealizować, a l e będzie 
możliwość dołączenia w późniejszym czas ie z t y m i g r u n t a m i . 
Pani Skiba zapytała, c z y p a r t y c y p o w a n i e g m i n y i m i a s t a w k o s z t a c h m a być równe 
i wynosić p o 5 0 % . 
Burmistrz odpowiedział, że w z a k r e s i e środków u z y s k a n y c h z d o t a c j i rządowej, c z y l i 3 m i n 
zł t a k . Jeśli c h o d z i o n a b o r y mieszkań t o uważa, że będą o n e p r z y d z i e l a n e g m i n i e i m i a s t u 
p o połowie n a za sadz i e dżentelmeńskiej u m o w y . G m i n a i m i a s t o n i e biorą żadnego k r e d y t u , 
t o spółka będzie zaciągać k r e d y t . 
Pani Skiba zauważyła, że M i a s t u b a r d z i e j zależy n a p o w s t a n i u t e j spółki, ponieważ mają 
b a r d z o duże p o t r z e b y m i e s z k a n i o w e . Powiedziała też, że radziłaby g m i n i e rozwiązywanie 
problemów l o k a l o w y c h o d i n w e s t y c j i n a s w o i m t e r e n i e . 
Wójt powiedział, że p o p r z e z dołączenia d o spółki będzie można rozwiązać p r o b l e m y 
l o k a l o w e mieszkańców b e z w y d a t k o w a n i a środków g m i n n y c h , które mogą zostać 
p r z e z n a c z o n e n p . n a budowę k a n a l i z a c j i . 
Radna Szczęśniak - zapytała, k t o będzie odpowiadał, jeśli coś pójdzie n i e t a k . 
Burmistrz - przypomniał, że największy wkład w n o s i K Z N , który w y n o s i o k . 5 0 m i n zł, 
m i a s t o i g m i n a wnoszą p o 3 m i n zł u z y s k a n e w całości z d o t a c j i . Z a b e z p i e c z e n i e m 
działalności spółki są p r zede w s z y s t k i m nieruchomości. Powiedział również, że n i e w i d z i 
żadnego zagrożenia finansowego d l a m i a s t a i g m i n y w te j współpracy. Z a d a n i e m spółki j e s t 
rozwiązywanie problemów m i e s z k a n i o w y c h i t o j e s t b a r d z o i s t o t n e i opłacalne d l a m i a s t a . 
Powiedział również, że m i a s t o wykonało b a r d z o dużą pracę w z a k r e s i e powołania spółki 
i n a k o n i e c przyszła r e f l e k s j a o z a p r o s z e n i u g m i n y i n i e c h o d z i t u o żadne p r o f i t y 
f i n a n s o w y c h . 
Przewodniczący Rady - p o w y c z e r p a n i u d y s k u s j i zapytał, c z y są j e s z c z e jakieś p y t a n i a 
d o p r o j e k t u uchwały - pytań n i e zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt uchwały 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Za podjęciem uchwały było 12 radnych, przeciw było 3 radnych, nikt nie wstrzymał się 
od głosu. 

Uchwała w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego 
Funduszu Rozwoju Mieszkałnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w tworzonej 
w formie spółki z ograniczoną odpowiedzialnością społecznej inicjatywie mieszkaniowej 
została podjęta 
Uchwała Nr XXXIV,296*2021 stanowi załącznik do niniejszego protokołu* 

Punkt 5. 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie spółki SIM Mińsk Mazowiecki 

spółka z ograniczoną odpowiedziałnością z siedzibą w Mińsku Mazowieckim 

Przewodniczący Rady - zapytał, c z y są p y t a n i a d o p r o j e k t u uchwały - pytań n i e zgłoszono. 
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Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt uchwały 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Za podjęciem uchwały było 12 radnych, przeciw było 3 radnych, nikt nie wstrzymał się 
od głosu. 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie spółki SIM Mińsk Mazowiecki 
spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Mińsku Mazowieckim została 
podjęta 
Uchwała Nr XXXIV.297.2021 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Punkt 6. 
Uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Mińsk Mazowiecki na 2021 rok 

Przewodniczący Rady - poinformował, że j e s t t o k o n s e k w e n c j a wcześniej podjętych uchwał 
i zapytał, c z y są p y t a n i a d o p r o j e k t u uchwały - pytań n i e zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt uchwały 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Za podjęciem uchwały było 12 radnych, przeciw było 2 radnych, od głosu wstrzymał się 
1 radny. 

Uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Mińsk Mazowiecki na 2021 rok została 
podjęta 
Uchwała Nr XXXIV.298.2021 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Punkt 8. 
Uchwała w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Mińsk Mazowiecki na łata 2021-2028 

Przewodniczący Rady - poinformował, że t e n p r o j e k t uchwały t o również k o n s e k w e n c j a 
wcześniej podjętych uchwał i zapytał, c z y są p y t a n i a d o p r o j e k t u uchwały - pytań n i e 
zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt uchwały 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Za podjęciem uchwały było 11 radnych, przeciw było 1 radny, od głosu wstrzymało się 3 
radny. 

Uchwała w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Mińsk 
Mazowiecki na łata 2021-2028 została podjęta 
Uchwała Nr XXXIV.299.2021 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Punkt 9. 
Zamknięcie obrad 

P o w y c z e r p a n i u t e m a t y k i o b r a d Przewodniczący R a d y G m i n y podziękował 
w s z y s t k i m z a u c z e s t n i c t w o i zakończył o b r a d y X X X I V n a d z w y c z a j n e j s e s j i R a d y G m i n y 
Mińsk M a z o w i e c k i , które odbyły się w d n i a c h 2 9 i 3 0 l i s t o p a d a 2 0 2 1 r . 

Protokół sporządził: 
Paweł D r o b o t o w s k i 
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